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Folketingets Epidemiudvalg 

Folketingets Epidemiudvalg har d. 26. november 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 37 (alm. del) til social- og ældreministeren, som hermed 

besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen 

(SF). 

Spørgsmål nr. 37: 

”Det fremgår også, at der er fundet smitte hos flere plejehjemsbeboere de 

seneste uger. Det fremgår, at der også er foretaget flere test. I hvilken grad har 

antallet af test påvirket fund af nye smittede?” 

 

Svar: 

Da spørgsmålet vedrører sundhedsfaglige aspekter ift. antallet af test og en 

evt. betydning heraf for fund af nye smittede, har jeg indhentet et bidrag fra 

Sundhedsministeriet, der oplyser følgende: 

 

”Det er umiddelbart ikke muligt at sige, om der er en effekt som følge af 

flere test. Hvis det forhold, at der er taget flere test i sig selv har givet 

anledning til at antallet af smittede er steget, vil det blot belyse et 

mørketal. Det vil sige, at det vil vise, at der tidligere har været et højere 

antal smittede end tidligere vurderet. Det kan også være udtryk for en ny 

stigning. Men det er ikke muligt at sige, om det ene eller andet er 

tilfældet, og begge vil være udtryk for en højere smitte end tallene hidtil 

har vist.” 

 

Jeg kan henholde mig til bidraget fra Sundhedsministeriet. 

 

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 
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